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Protokół Nr LXVI/2022 

z LXVI sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie 

w dniu 29 grudnia  2022 r. w godz. 15:30 - 19:45 

- w Ratusz Miejski, Pl. M. J. Piłsudskiego 1  w Kętrzynie 
 
  

Ustawowy skład Rady 21 radnych, obecnych 21 radnych. Lista obecności stanowi  

zał. nr 1 do protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

 

• Burmistrz Miasta - Ryszard Niedziółka 

• Z-ca Burmistrza - Maciej Wróbel 

• Skarbnik Miasta –Kamila Wybraniec 

• Sekretarz Miasta – Halina Kuriata 

• Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta 

• Kierownicy Jednostek Organizacyjnych  

• Mieszkańcy 

 

Na początku sesji radni uczcili minutą ciszy pamięć Małgorzaty Żukowskiej wieloletniej 

pracownicy Urzędu Miasta i Centrum Usług Wspólnych. 

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina otworzył obrady LXVI sesji Rady Miejskiej w 

Kętrzynie zwołanej zgodnie z art.20 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym. Przewodniczący 

powitał zebranych i stwierdził prawomocność obrad. Poformował, że obsługę prawną 

zapewnia Mecenas Agnieszka Jakubowska, a protokolantem jest Irena Małachowska. 

Ad. pkt 2 

Radni nie zgłosili zmian do porządku obrad wobec tego Przewodniczący Rady przystąpił do 

realizacji poniższego porządku obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku obrad – zgłaszanie wniosków z zmiana porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn 

na lata 2023-2034. 

3.1. odczytanie projektu chwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn 

na lata 2023-2034. 

3.2. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały. 

3.3. odczytanie stanowisk klubów radnych. 

3.4. odczytanie opinii Komisji Rady Miejskiej. 

3.5. odczytanie stanowiska Burmistrza Miasta w sprawie opinii Komisji Rady. 

3.6. dyskusja. 

3.7. głosowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

Kętrzyn na lata 2023-2034. 

       4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Kętrzyn na rok 2023.  

4.1. odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 

4.2. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu. 

4.3. odczytanie stanowisk klubów radnych. 

4.4. odczytanie opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Rady Miejskiej. 

4.5. odczytanie stanowiska Burmistrza Miasta w sprawie opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Finansów Rady Miejskiej. 
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4.6. dyskusja. 

4.7. głosowanie projektu uchwały budżetowej. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

5.1. zmiany Uchwały Nr XLIV/242/09 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 25 marca 2009 r. w sprawie 

przyjęcia regulaminu określającego wysokość i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 

dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat, wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe, godziny doraźnych zastępstw, wynagrodzenia za pracę w dniu wolnym od pracy, 

za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania nagród dla nauczycieli szkół 

podstawowych, przedszkoli prowadzonych przez Gminę Miejską Kętrzyn. 

5.2. określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom 

kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców w Gminie Miejskiej Kętrzyn. 

5.3. uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta Kętrzyn na rok 2023. 

5.4. przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki Zakażeń Wirusem Brodawczaka Ludzkiego (HPV)  

na lata 2023-2024, 

5.5. wprowadzenia na terenie Gminy Miejskiej Kętrzyn bezpłatnej komunikacji miejskiej. 

5.6. wskazania wstępnego miejsca lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego na terenie Gminy 

Miejskiej Kętrzyn dla zaspokojenia potrzeb mieszkańców. 

5.7. zmiany uchwały nr XXVIII/164/16 z dnia 13 października 2016 r. w sprawie Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Kętrzyna. 

5.8. udzielenia pomocy finansowej Kętrzyńskiemu Związkowi Międzygminnemu - Gospodarka 

Odpadami na realizację inwestycji „Doposażenie Gmin KZM-GO w pojemniki do selektywnej 

zbiórki odpadów komunalnych”. 

5.9. udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin "Barcja" w Kętrzynie na realizację inwestycji 

„Budowa ścieżki rowerowej na odcinku Kętrzyn - Gierłoż – Parcz – I etap” 

5.10. ustalenia wykazu wydatków budżetowych Gminy Miejskiej w Kętrzynie, niewygasających  

z   upływem roku budżetowego 2022. 

5.11. zmiany uchwały Nr XLVIII/360/2021 z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2022-2033. 

5.12. zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2022.  

5.13. przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie na 2023 rok 

5.14. uchwalenia Ramowego Planu Działania Rady Miejskiej w Kętrzynie na  2023 rok. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Kętrzynie  

oraz prac między sesjami. 

7. Zapytania do Burmistrza Miasta dotyczące złożonego sprawozdania. 

8. Odpowiedzi na zadane zapytania do Burmistrza Miasta. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, na które nie została udzielona odpowiedź. 

11. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

12. Przyjęcie protokołu z LXIV sesji Rady Miejskiej z dnia 24 listopada 2022 r. 

13. Przyjęcie protokołu z LXV sesji Rady Miejskiej z dnia 16 grudnia 2022 r. 

14. Zamknięcie  LXVI sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

 

 

Ad. pkt 3. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2023-2034. 

3.1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina odczytał projekt uchwały w sprawie  

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2023-2034. – 

zał. nr 2 do protokołu. 

3.2. 

Wiceprzewodnicząca rady Marzena Gajek odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o projekcie uchwały. - ( zał. nr 3 do protokołu). 

3.3. 
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Przewodnicząca Klubu Radnych „Aktywny Samorząd” Zofia Waszkiewicz powiedziała,  

że klub opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały. 

Przewodniczący Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości” Jan Mickiewicz poinformował,  

że członkowie klubu wyrażą swoje stanowisko w głosowaniu i wezmą udział w dyskusji. 

Przewodniczący Klubu Radnych „Kętrzyńska Wspólnota Samorządowa” Edward Mitros 

poinformował…że klub przeanalizował projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

miasta Kętrzyn na rok 2023, oraz WPF na lata 2023-2034 i zdecydował się zaopiniować go 

pozytywnie.  Klub swoją opinię opiera na fakcie, że w  projekcie budżetu na rok 2023, nastąpi 

znaczny wzrost wydatków majątkowych. Związane jest to głównie z pozyskaniem środków 

zewnętrznych na zadania inwestycyjne, zaplanowane w 2023 roku, których wartość 

wyniesie  46 146 826,00, przy 20 % udziale środków własnych gminy. Pozyskane środki 

przyczynią się do rozwoju Miasta w zakresie infrastruktury inwestycyjnej oraz obniżają 

zaangażowanie środków własnych miasta. Zdaniem Klubu, zadania inwestycyjne to zadania 

związane z potrzebami mieszkańców i mające duże znaczenie wizerunkowe dla gminy.  

Należy tu wymienić takie inwestycje jak długo oczekiwana budowa i przebudowa ulicy 

Ogrodowej, budowa infrastruktury w otoczeniu Jeziorka Górnego, czy też poprawa 

infrastruktury transportowej miasta. Klub ufa, iż miasto ma ogromną szansę na ich realizację 

oraz dołoży wszelkich starań by tak się stało. Zdaniem Klubu, każda zrealizowana inwestycja 

z 19 zaplanowanych w budżecie na rok 2023 to rozwój naszego miasta, dlatego też klub 

zdecydował się poprzeć  projekt budżetu na rok 2023.Chcemy w swojej decyzji  również 

podkreślić, iż mimo zaplanowanego przychodu, wskaźnik zadłużenia miasta pozostanie na 

podobnym poziomie jak w latach ubiegłych, oznacza to, że gmina będzie mogła w razie 

potrzeby ubiegać się o kolejny kredyt. Reasumując, mamy nadzieję popierając projekt, iż 

założone wydatki w tym zaplanowane inwestycje zostaną zrealizowane, a ich realizacja  nie 

spowoduje zachwiania płynności finansowej Gminy.  

Przewodniczący Klubu Radnych „Kętrzyn 2000” Dariusz Duczek poinformował,  

że członkowie klubu  wyrażą swoje stanowisko w głosowaniu. 

3.4. 

Przewodniczący rady Rafał Rypina odczytał opinie komisji stałych do projektu powyższej 

uchwały:  

Komisja Edukacji, Kultury, Zdrowia RM - wyraziła pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Komisja Gospodarki Komunalnej RM - wyraziła pozytywną opinię do projektu uchwały.  

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów RM – wyraziła opinię pozytywną wraz  

z poprawką o treści: 

- zmniejszyć wydatki w w Dz. 921 Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego, Rozdz. 

92109 Domu Kultury, Świetlice i Kluby o kwotę 200 000,00 zł.  

- zwiększyć wydatki w Dz. 600 Transport i Łączność, Rozdz. 60016 Drogi Publiczne Gminne 

o kwotę 150 000,00 zł. z przeznaczeniem na opracowanie dokumentacji projektowej budowy 

ul. Górnej w Kętrzynie,  

- zwiększyć wydatki Dz. 926 Kultura Fizyczna, Rozdz. 92605 Zadania z Zakresu Kultury 

Fizycznej o kwotę 50 000,00 zł. – opinie stanowią zał. nr 4 do protokołu. 

3.5. 

Burmistrz Miasta Kętrzyn Ryszard Niedziółka stwierdził, że zapoznał się z opiniami komisji, 

przyjmuje te opinie, opiniuje negatywnie wniesioną poprawkę przez Komisję Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów RM. Jednocześnie pozytywnie opiniuje  projekt uchwały  
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w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 

2022-2033 - opinia stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

3.6. Dyskusja  

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka uzasadnił dlaczego opiniuje negatywnie wniosek 

komisji. W jego ocenie, w obecnej sytuacji budżetowej miasta, jakiekolwiek oszczędności 

będą potrzebne na odbudowanie rezerwy na roszczenia przedszkoli.  

Radny Krystian Abramowicz zwrócił się z zapytaniem – Jakie były przyczyny wprowadzenia 

powyższej poprawki do uchwały? 

Radny Zbigniew Nowak udzielił odpowiedzi…trzeba dotrzymywać słowa pomiędzy władzą 

publiczną, a mieszkańcami. Padły wyraźne deklaracje na spotkaniach z mieszkańcami  

ul. Górnej, że złożę wniosek na dokumentacje techniczną. Bronie tego co ja deklarowałem… 

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka powiedział że, podtrzymuje swoją deklarację w sprawie 

ul. Górnej i proponuje zaczekanie do kwietnia. Musi być spełnionych parę warunków, przede 

wszystkim uporządkowana   sprawa gruntów. Na ul. Górnej wpisany jest projekt sięgacza,  

to nie jest tak, że nic nie jest tam robione. Przeznaczenie środków w tej chwili, w ten sposób 

uważa za bezcelowe. Najważniejsze jest zabezpieczenie środków na roszczenia przedszkoli.  

Radny Krystian Abramowicz stwierdził, że jeżeli chcemy zacząć przebudowę ul. Górnej  

to trzeba się przygotować bardziej kompleksowo. Aby zrobić projekt należy mieć 

uporządkowane sprawy związane z gruntem. Jeżeli zwolnią się pieniądze w budżecie w ciągu 

roku to wtedy to zaplanować. Kultura dla mieszkańców również jest bardzo ważna i jest 

przeciwny zabieraniu środków z kultury. 

Przewodniczący rady zwrócił uwagę, że na zadania związane z kulturą fizyczną  

w porównaniu z rokiem ubiegłym zaplanowano mniej o 160 tyś zł.  

Z-ca Burmistrza Maciej Wróbel powiedział…będziemy starali się uzupełniać budżet na rzecz  

sportu w miarę możliwości, o ile sytuacja finansowa miasta będzie na to pozwalała.  
Całość dyskusji dostępna: 

https://esesja.tv/transmisja/33033/lxvi-sesja-rady-miejskiej-w-ketrzynie-w-dniu-czwartek-29-grudnia-2022.htm 

3.7. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina  odczytał autopoprawkę Burmistrza 

Miasta do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Kętrzyn na lata 2023-2034  i przystąpił do jej głosowania. 

Autopoprawka w głosowaniu imiennym przy udziale 21 radnych  została przyjęta: 12 głosów 

”za”, 0 głosów „przeciw”, 9 głosów „wstrzymujących się”.  

Raport z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący rady poddał pod głosowanie zgłoszoną przez Komisję Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów poprawkę. 

Poprawka w głosowaniu imiennym przy udziale 21 radnych  została przyjęta: 11 głosów ”za”, 

9 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”.  

Raport z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do głosowania  nad uchwałą  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 

2022-2033 wraz z autopoprawką i poprawką.  

Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

Kętrzyn na lata 2023-2034 wraz z autopoprawką i poprawką  w głosowaniu imiennym 
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przy udziale 21 radnych została podjęta: 12 głosów ”za”, 1 głos „przeciw”,  8 głosów  

wstrzymujących się. 

Uchwała wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik nr 8  

do protokołu. 

Przerwa 15 minut 

Po przerwie 

Ad. pkt 4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta na rok 2023. 

4.1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina odczytał projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu miasta na rok 2022. – zał. nr 9 do protokołu.  

4.2. 

Wiceprzewodnicząca Marzena Gajek odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej  

o projekcie budżetu na 2023 rok. -  zał. nr 10 do protokołu 

4.3. 

Przewodnicząca Klubu Radnych „Aktywny Samorząd” Zofia Waszkiewicz poinformowała, 

że członkowie klubu po przeanalizowaniu projektu budżetu na 2022 rok opiniują projekt 

uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości” Jan Mickiewicz poinformował,  

że członkowie klubu wyrażą swoją opinię w dyskusji i głosowaniu.  

Przewodniczący Klubu Radnych „Kętrzyńska Wspólnota Samorządowa” Edward Mitros 

poinformował, że stanowisko klubu jest identyczne jak w przypadku WPF, czyli opiniuje 

pozytywnie. 

Przewodniczący Klubu Radnych „Kętrzyn 2000” Dariusz Duczek poinformował, że klub 

wyrazi swoje stanowisko w głosowaniu. 

4.4. 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Rady Miejskiej  Marzena 

Gajek odczytała opinię komisji w sprawie projektu budżetu na 2022 r. zgodnie z którą 

komisja opiniuje pozytywnie wraz z poprawką o treści: 

- zmniejszyć wydatki w  Dz. 921 Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego, Rozdz. 92109 

Domu Kultury, Świetlice i Kluby o kwotę 200 000,00 zł.  

- zwiększyć wydatki w Dz. 600 Transport i Łączność, Rozdz. 60016 Drogi Publiczne Gminne 

o kwotę 150 000,00 zł. z przeznaczeniem na opracowanie dokumentacji projektowej budowy 

ul. Górnej w Kętrzynie,  

- zwiększyć wydatki Dz. 926 Kultura Fizyczna, Rozdz. 92605 Zadania z Zakresu Kultury 

Fizycznej o kwotę 50 000,00 zł. - zał. nr 11 do protokołu. 

4.5. 

Burmistrz Miasta odczytał swoje stanowisko dotyczące opinii Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów Rady Miejskiej do projektu uchwały budżetowej - zał. 12  

do protokołu. 

4.6. Dyskusja 

Radna Wioletta Czech stwierdziła…jest to uchwała najważniejsza, trudna, posiadająca wiele 

szuflad…plany inwestycyjne całkiem niezłe, sporo opracowań dokumentacji, drobne 

inwestycje bardzo podobają się mieszkańcom…przebudowa ul. Ogrodowej, mam nadzieję, że 

rok 2023 przyniesie oczekiwany efekt, chciałabym, aby te plany zakończyły się konkretnym 
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działaniem, bo zapisać to można wszystko. Bezpłatna komunikacja miejska – oby była 

bezpłatna, ta inwestycja budzi u mnie skrajne emocje. Oby te wszystkie zapowiedzi się 

ziściły. W plany i zapewnienia tego Burmistrza nie wierzę do końca, bo zbyt często mijały się 

z prawdą i żałuję, że nie ma budowy ul. Sobieskiego, wierzę, że Burmistrz tą ulicę zbuduje… 

Projekt budżetu poprę. 

Radny Zbigniew Nowak powiedział że…deklaruje poparcie dla tego budżetu. Z satysfakcją 

przyjmuje plan inwestycyjny - czy te inwestycje będą zrealizowane zależy od tego, czy te 

promesy zostaną wypłacone. Wydatki inwestycyjne z dochodów własnych będą w stopniu 

mniejszym, większość finansowana ze środków zewnętrznych. Apeluje, aby w przyszłości 

bardziej konkretnie przygotowywać autopoprawki do budżetu, ze wskazaniem w którym 

załączniki będą te zmiany  dokonane. 

Radna Helena Szymkiewicz powiedziała.. co by było gdyby rok 2022 był końcem 

kadencji…było dużo krzyku o długi, teraz zostawiamy 34 mln długu… nadwyżki za małe na 

pokrycie deficytu. Przez te 4 lata ta kadencja była kadencją balonową i czy rok 2023 będzie 

cudem…wartość inwestycji na ten rok imponująca…w 2023 roku nadal obowiązuje technika 

balonowa…Dom Seniora okazuje się, że cała ta inwestycja będzie realizowana z budżetu 

miasta, nie dotacji, będzie on bardzo drogi dla miasta. Nie wierzę aby Wileńska i Górna 

zostały wykonane w tym roku. Inwestycja balonowa – Ogród Ekologiczny… Ogrodowa, 

gdyby była wykonana w odpowiednim czasie byłaby tania. Pochwalę placówki oświatowe, 

które dobrze sobie radzą, pozyskują środki…   

Całość dyskusji na stronie BIP Urzędu Miasta:  

https://esesja.tv/transmisja/33033/lxvi-sesja-rady-miejskiej-w-ketrzynie-w-dniu-czwartek-29-grudnia-2022.htm 

 

4.7. Głosowanie  uchwały budżetowej na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina odczytał autopoprawkę Burmistrza Miasta  

do uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Kętrzyn na 2023  i przystąpił do jej 

przyjęcia.  Autopoprawka w głosowaniu imiennym przy udziale 21 radnych  została przyjęta: 

12 głosów ”za” 0 głosów „przeciw” , 9 głosów wstrzymujących się.  

Autopoprawka wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 13  

do protokołu. 

Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie zgłoszoną przez Komisję Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów  poprawkę. 

Poprawka w głosowaniu imiennym przy udziale 21 radnych  została przyjęta: 11 głosów ”za”, 

0 głosów „przeciw”, 10 głosów „wstrzymujących się”. Raport z przeprowadzonego 

głosowania stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do głosowania  nad uchwałą w sprawie 

uchwalenia budżetu miasta Kętrzyn na 2023 rok  wraz z autopoprawką i poprawką. 

Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu miasta Kętrzyn na 2023 rok wraz  

z autopoprawką i poprawką w głosowaniu imiennym przy udziale 21 radnych  została 

podjęta: 17 głosów ”za”, 0 głosów „przeciw”,  4 głosy wstrzymujące się. 

Uchwała wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka podziękował radnym za przyjęcia WPF i uchwały 

budżetowej na 2023 rok. Stwierdził, że będzie to bardzo trudny budżet w realizacji i trzeba 

bardzo dużo wysiłku, aby go zrealizować. 
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Ad. pkt 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

5.1. 

Przewodniczący rady poinformował radnych, że  komisje stałe rady  opiniowały pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały 

Rada w głosowaniu imiennym przy udziale 21 radnych w głosowaniu - jednogłośnie podjęła 

uchwałę w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV/242/09 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 

25 marca 2009 r. w sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość i szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego, za 

wysługę lat, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe, godziny doraźnych zastępstw, 

wynagrodzenia za pracę w dniu wolnym od pracy, za warunki pracy oraz wysokość i 

warunki wypłacania nagród dla nauczycieli szkół podstawowych, przedszkoli 

prowadzonych przez Gminę Miejską Kętrzyn. 

Uchwała wraz  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

5.2. 

Przewodniczący rady poinformował radnych, że  komisje stałe rady  opiniowały pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały 

Rada w głosowaniu imiennym przy udziale 21 radnych w głosowaniu - jednogłośnie   

podjęła uchwałę w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu uwzględnianej 

przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz 

rodziców w Gminie Miejskiej Kętrzyn. 

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

5.3. 

Przewodniczący rady poinformował radnych, że  komisje stałe rady  opiniowały pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Radny Daniel Sapiński uważa, że przedmiotowy program jest dobrze i rzetelnie sporządzony. 

Jest prosty, czytelny i realny do zrealizowania. Bardzo niepokojący jest  wskaźnik dotyczący 

przemocy. Zwrócił uwagę, że przemoc dzieje się  również na poziomie psychicznym. Ważne 

jest edukowanie uczniów, rodziców i nauczycieli aby potrafili oddziaływać i zapobiegać.  

Stwierdził, że wskazał na posiedzeniu komisji, że błędnie wpisano jako wykonawcę programu  

MOPS i warto byłoby to poprawić. Czekał na przygotowanie poprawki przez Naczelnik. 

Poprawka nie została przygotowana. Jeżeli taka poprawka nie będzie przygotowana to  nie 

poprze tego programu.  

Radny Czesław Ćwik stwierdził, że program jest bardzo dobry i powinien być uchwalony na 

dłuższy okres, gdyż powinien obejmować działania długofalowe. 

Z- ca Burmistrza Maciej Wróbel zgodnie z sugestią Radnego Daniela Sapińskiego zgłosił 

poprawkę do  projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta 

Kętrzyn na rok 2023 o treści: na str. 29 programu rozdział 9. w akapicie 3 wykreślić „oraz 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej” i „w porozumieniu z MOPS”.  

Poprawka w głosowaniu imiennym przy udziale 21 radnych  - została przyjęta: 17 głosów 

”za”, 0 głosów „przeciw”, 4 głosy „wstrzymujących się”.  

Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę wraz z autopoprawką. 

Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta Kętrzyn na rok 

2023 wraz z poprawką - została podjęta: 19 głosów ”za”,0 głosów „przeciw”,  2 głosy 

wstrzymujące się . 
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Uchwała wraz z  raportami  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 18 do protokołu. 

Przerwa 10 minut 

Po przerwie 

5.4. 

Przewodniczący rady poinformował radnych, że  komisje stałe rady  opiniowały pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodniczący rady Rafał Rypina zapytał, czy realizacja programu pociąga skutki 

finansowe. 

Skarbnik Miasta Kamila Wybraniec odpowiedziała, że to jest na razie program. Przyjmujemy 

program, nie mamy zabezpieczonych środków finansowych, w momencie kiedy będzie znana 

ilość potrzebnych szczepionek, wtedy zostaną zabezpieczone środki. 

Mecenas Agnieszka Jakubowska wyjaśniła, że jeżeli się przyjmuje program i wiąże się  

z kosztami to pociąga skutki finansowe. W tej chwili wysokość środków nie jest określona. 

Jeżeli nie będzie podjętej uchwały, to urzędnicy nie będą mieli podstaw do realizacji 

programu. 

Innych uwag nie wniesiono. 

Rada w głosowaniu imiennym, przy udziale 19 radnych w głosowaniu - podjęła uchwałę  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki Zakażeń Wirusem Brodawczaka 

Ludzkiego (HPV) na lata 2023-2024: 19 głosów ”za”,0 głosów „przeciw”,  2 głosy 

wstrzymujące się . 

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 19 do protokołu. 

5.5. 

Przewodniczący rady poinformował radnych, że  komisje stałe rady  opiniowały pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały wraz  z autopoprawką. 

Przewodniczący rady Rafał Rypina stwierdził, że w obiegu medialnym jest informacja, że  

od 1 stycznia komunikacja będzie bezpłatna. Ma wątpliwości, gdyż powyższa uchwała 

wchodzi w życie 14 dni po opublikowaniu. Zdaniem radnego w tym czasie nadal będzie 

obowiązywała poprzednia uchwała, przedmiotowa uchwała powinna być przygotowana 

wcześniej. 

Z-ca Burmistrza Maciej Wróbel powiedział, że uchwała co do zasady jest konieczna,  

bo realizowany jest projekt europejski, który wymaga wprowadzenia bezpłatnej komunikacji. 

Zgodnie z art. 46 ustawy o transporcie publicznym bezpłatna komunikacja zostanie 

wprowadzona na podstawie porozumienia organizatora z operatorem. 

Następnie przewodniczący rady poinformował, że do projektu uchwały wpłynęła 

autopoprawka i przystąpił do jej głosowania. 

Autopoprawka w głosowaniu imiennym przy udziale 21 radnych  - została przyjęta:  

13 głosów ”za”, 2 głosów „przeciw”, 6 głosów „wstrzymujących się”.  

Następnie przegłosowano uchwałę wraz z autopoprawką. 

Rada w głosowaniu imiennym, przy udziale 21 radnych w głosowaniu, podjęła uchwałę  

w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy Miejskiej Kętrzyn bezpłatnej komunikacji 

miejskiej wraz z autopoprawką: 17 głosów ”za”, 1 głos „przeciw”,  3 głosy wstrzymujące 

się . 

Uchwała wraz z autopoprawką i raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi  

zał. nr 20 do protokołu. 

5.6. 

Przewodniczący rady poinformował radnych, że  komisje stałe rady  opiniowały pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały. 
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Radny Zbigniew Nowak zwrócił się z zapytaniem, czy miasto wystąpiło do Zarządu Dróg 

Powiatowych aby uzgodnić lokalizację przystanku i sposób finansowania? 

Z-ca Burmistrza Maciej Wróbel udzielił odpowiedzi, że zostało to uzgodnione z Zarządem 

Dróg Powiatowych. To Zarząd postawi przystanek.  

Innych uwag nie wniesiono. 

Rada w głosowaniu imiennym, przy udziale 21 radnych w głosowaniu - podjęła uchwałę  

w sprawie wskazania wstępnego miejsca lokalizacji nowego przystanku 

komunikacyjnego na terenie Gminy Miejskiej Kętrzyn dla zaspokojenia potrzeb 

mieszkańców: 19 głosów ”za”, 0 głosów „przeciw”,  2 głosy wstrzymujące się . 

Uchwała wraz raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 21 do protokołu. 

5.7. 

Przewodniczący rady poinformował radnych, że  komisje stałe rady  opiniowały pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Rada w głosowaniu imiennym, przy udziale 21 radnych w głosowaniu - podjęła jednogłośnie 

uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/164/16 z dnia 13 października 2016 r.  

w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Kętrzyna. 

Uchwała wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 22 do protokołu. 

5.8. 

Przewodniczący rady poinformowała radnych, że  komisje stałe rady  opiniowały pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Rada w głosowaniu imiennym, przy udziale 21 radnych w głosowaniu, podjęła jednogłośnie 

uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Kętrzyńskiemu Związkowi 

Międzygminnemu - Gospodarka Odpadami na realizację inwestycji „Doposażenie Gmin 

KZM-GO w pojemniki do selektywnej zbiórki odpadów komunalnych”. 

Uchwała wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 23 do protokołu. 

5.9. 

Przewodniczący rady poinformował radnych, że  komisje stałe rady  opiniowały pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Rada w głosowaniu imiennym, przy udziale 21 radnych w głosowaniu, podjęła jednogłośnie 

uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin "Barcja"  

w Kętrzynie na realizację inwestycji „Budowa ścieżki rowerowej na odcinku Kętrzyn - 

Gierłoż – Parcz – I etap” 

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 24 do protokołu. 

5.10. 

Przewodniczący rady poinformował radnych, że  komisje stałe rady  opiniowały pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Rada w głosowaniu imiennym, przy udziale 21 radnych w głosowaniu, podjęła uchwałę 

w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetowych Gminy Miejskiej w Kętrzynie, 

niewygasających z   upływem roku budżetowego 2022: 19 głosów ”za”, 0 głosów 

„przeciw”, 2 głosów „wstrzymujących się”.  

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 25 do protokołu. 

5.11. 
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Przewodniczący rady poinformowała radnych, że  komisje stałe rady  opiniowały pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Rada w głosowaniu imiennym, przy udziale 21 radnych w głosowaniu podjęła uchwałę w 

sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/360/2021 z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie 

uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2022-

2033: 14 głosów ”za”, 0 głosów „przeciw”, 7 głosów „wstrzymujących się”. 

Uchwała wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 26 do protokołu. 

5.12. 

Przewodniczący rady poinformował radnych, że  komisje stałe rady  opiniowały pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Rada w głosowaniu imiennym, przy udziale 21 radnych w głosowaniu podjęła uchwałę  

w sprawie zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2022: 13 głosów ”za”, 0 głosów 

„przeciw”, 8 głosów „wstrzymujących się”. 

Uchwała wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 27 do protokołu. 

5.13 

Przewodniczący rady poinformował radnych, że  komisje stałe rady i Burmistrz Miasta  

opiniowały pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały wraz z poprawką o wykreślenie słowa  

„rzetelności” w kontroli pn” Kontrola Straży Miejskiej pod kątem rzetelności realizacji 

ustawowych zadań w 2022r. 

Innych uwag nie wniesiono. 

Następnie poddał pod głosowania powyższą poprawkę. 

Rada w głosowaniu imiennym:  7 głosów ”za”, 13 głosów „przeciw”, 1  głos 

„wstrzymujących się” – odrzuciła poprawkę. 

Raport z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 28 do protokołu. 

Rada w głosowaniu imiennym, przy udziale 21 radnych w głosowaniu podjęła uchwałę  

w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie na 

2023 rok: 20 głosów ”za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

Uchwała wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 29 do protokołu. 

5.14 

Przewodniczący rady poinformował radnych, że  komisje stałe rady i Burmistrz Miasta  

opiniowały pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały wraz z poprawką o wpisanie w planie 

pacy  rady na 2023 r. w miesiącu kwietniu „Informacja o stanie ochrony zdrowia w mieście” . 

Poprawka w głosowaniu imiennym, została przyjęta - 20 głosów ”za”, 0 głosów „przeciw”, 1  

głos „wstrzymujących się”. 

Raport z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 30 do protokołu. 

Zdaniem radnego Mariana Toruńskiego należałoby doprecyzować ten punkt, gdyż nie jest 

określone kto ma taką informację przedstawić. 

Radny Dariusz Duczek zgłosił poprawkę o wykreślenie z planu pracy w miesiącu styczniu 

„Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie na 2023 rok”. 

Poprawka w głosowaniu imiennym, została przyjęta jednogłośnie. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie powyższą uchwałę wraz z poprawkami. 

Rada w głosowaniu imiennym, przy udziale 21 radnych w głosowaniu podjęła uchwałę  

w sprawie uchwalenia Ramowego Planu Działania Rady Miejskiej w Kętrzynie na  2023 

rok: 20 głosów ”za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

Uchwała wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 31 do protokołu. 

 



11 
 

Ad. pkt 6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady 

Miejskiej w Kętrzynie oraz prac między sesjami. 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta stanowi zał. nr 32 do protokołu. 

Ad. pkt 7. Zapytania do Burmistrza Miasta dotyczące złożonego sprawozdania. 

Radny Zbigniew Nowak zadał pytanie – jakie daje nadzieje podpisana umowa partnerska  

z Prezesem Zarządu Stowarzyszenia na rzecz Rozwoju Spółdzielczości i Przedsiębiorczości 

lokalnej. 

Ad pkt 8. Odpowiedzi na zadane zapytania do Burmistrza Miasta. 

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka odpowiedział, że umowa dotyczy współpracy, nie chce 

mówić o szczegółach, woli odpowiedzieć na powyższe pytanie na piśmie. 

Ad. pkt 9.Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Daniel Sapiński w imieniu mieszkańców złożył interpelację w sprawie 

uporządkowania terenów po byłym browarze. 

Ad. pkt 10. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, na które nie została 

udzielona odpowiedź. 

Przewodniczący odczytał odpowiedź na zapytanie radnego Czesława Ćwika. 

Ad. pkt 11. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Radny Jerzy Baranowski zgłosił wniosek o ponowienie umożliwienia skorzystania z hotelu 

dla zwierząt w schronisku Pudwągi. 

Z-ca Burmistrza Maciej Wróbel udzielił odpowiedzi, że zmieniła się ustawa o ochronie 

zwierząt w części dotyczącej wymaganego metrażu dla zwierząt i należy dostosować boksy 

do  wymagań ustawy. Trwają renegocjacje z gminami, które mają podpisane umowy na 

odbiór zwierząt. 

Przewodniczący odczytał wniosek mieszkańca dotyczący elektro mobilności – stanowiący 

zał. nr 33 do protokołu.   

Ad. pkt 12. 

Protokół z LXIV sesji Rady Miejskiej z dnia 24 listopada 2022 r., został przyjęty 

jednogłośnie.  

Raport  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 34 do protokołu.  

Ad. pkt 13. 

Protokół z LXV sesji Rady Miejskiej z dnia 16 grudnia 2022 r., został przyjęty 

jednogłośnie.  

Raport  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 35 do protokołu.  

Ad. pkt 14. 

Wobec omówienia porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej  Rafała Rypina zamknął 

LXVI sesję Rady Miejskiej w Kętrzynie. 
Pełny przebieg obrad LXVI Sesji RM został zapisany w formie elektronicznej i jest dostępny na stronie BIP Urzędu Miasta 

Kętrzyn:  https://esesja.tv/transmisja/33033/lxvi-sesja-rady-miejskiej-w-ketrzynie-w-dniu-czwartek-29-grudnia-2022.htm 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano 

Protokołowała: Irena Małachowska (-) 

 

          Przewodniczący 

          Rady Miejskiej w Kętrzynie 

        (-) Rafał Rypina 


